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SLOVO OBČANŮM
Vážení spoluobčané, 
na úvod děkuji i jménem zvolených zastu-
pitelů za důvěru, kterou jste nám ve vol-
bách projevili. Je to velký závazek i do bu-
doucna. Závazek dobře a poctivě se starat 
o  rozvoj naší obce a  snažit se, aby naše 
obec byla co nejlepším místem pro život. 

Ne vždy se lze zavděčit všem, často jdou 
slyšet komentáře, jak se něco dělá špatně, 
jak už není zájem… Kritika ale může být 
oprávněná ve chvíli, kdy se přichází také 
s řešením, nejen s kritikou. Věřte, že je nej-

větším zájmem vedení obce i zastupitelstva 
rozvíjet obec co nejlépe. A pokud máte jiný 
pocit, rádi vždy váš názor vyslechneme.

Velkým úkolem nového zastupitelstva, ale 
i obecního úřadu je změna systému odpa-
dového hospodářství, o které vás informu-
jeme na jiném místě tohoto Českoveského 
zpravodaje. Změna nastane od 01.01.2023. 
Hlavní snahou je ušetřit do budoucna hlav-
ně vaše finanční prostředky za odpady.

Velkým problémem i pro obec budou ceny 
energií, hlavně v  novém roce, protože do 
konce roku má obec fixní ceny. Věřím, že 

se nám s  touto krizí podaří vypořádat tak, 
aby to na fungování obce i  na vás občany 
mělo co nejmenší dopad. V současné době 
se tvoří energetická koncepce obce, podle 
které by měla obec dále postupovat nejen 
k  úsporám v  energetice, ale i  k  větší ener-
getické samostatnosti. A  že jsme byli nad-
časoví dokazuje, že jsme tuto problematiku 
začali řešit již před 2 lety.

Rád bych obci v  novém období popřál co 
nejméně problémů a  co nejvíce spokoje-
ných občanů.

Petr Mudra
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INFORMACE  
Z ÚŘADU

• V  pátek 25.11.2022 proběhne svoz 
plastového odpadu v  pytlích. Pytle na-
chystejte ke svozu den předem. Plastový 
odpad můžete dávat do jakýchkoliv plas-
tových pytlů – nemusí být „obecní“.

• Žádáme občany, aby si při přistavo-
vání popelnic ke svozu kontrolovali či-
telnost nalepených QR kódů. Pokud je 
QR kód jakkoliv poškozen (poškrábán, 
roztrhnut, vyšisován), musí být nahra-
zen novým. Technické služby takto po-
škozený QR kód při vývozu nenačtou. 
Nový QR kód vám bude vydán na obec-
ním úřadě u asistentky starosty v úřed-
ní hodiny.

• V úterý 15.11.2022 proběhne posled-
ní svoz odpadových nádob s bioodpady 
v letošním roce. Technické služby Jeseník 
zahájí svoz nádob na bioodpad opět na 
jaře 2023, pravděpodobně v  měsíci dub-
nu. Přes zimní období je možné bioodpad 
ukládat do sběrného dvora v  areálu TS 
Jeseník, který je pro občany České Vsi ote-
vřen každý čtvrtek od 9.00 do 17.00 h a ka-
ždou sobotu od 8.00 do 12.00 h.
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Z deníku starosty
20. září – ve škole proběhla pracovní pora-
da k akci Českoveský Yarda.
Odpoledne jsme v  Jeseníku jednali s  ve-
dením společnosti Vak Jesenicka na téma 
nové úpravny vody v Adolfovicích.

21. září – zúčastnil jsem se jednání Správní 
rady Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu.
Odpoledne na obecním úřadě zasedal finanč-
ní výbor před jednáním Zastupitelstva obce.

22. září – v  Lipové-lázních se konal sněm 
Sdružení měst a obcí Jesenicka (SMOJ).
Odpoledne se od 17 hodin v penzionu Šafrán 
konalo poslední zasedání Zastupitelstva 
obce Česká Ves v minulém volebním období.

23. září – dopoledne jsme měli online 
schůzku kvůli grafické identitě obce.

26. září – odpoledne na obecním úřadě za-
sedala Rada obce. 

27. září – v  Lipové-lázních se konalo zase-
dání Mikroregionu Jesenicko, který jednal 
mimo jiné o  systému údržby zimních bě-
žeckých tras.
V Potůčníku jsme se odpoledne sešli s majiteli 
firmy Kostka kvůli koloběžkovému projektu.

29. září – na Městském úřadě v  Jeseníku 
jsme jednali ohledně nevyznačené stře-
dové čáry na státní silnici 1. třídy I/44 přes 
obec Česká Ves.

30. září – jsme s místostarostou gratulovali 
našim jubilantům.

3. říjen – v Jeseníku jsem se zúčastnil jed-
nání Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu.
Odpoledne proběhla pracovní porada 
k akci Českoveský kros.

4. říjen – na Městském úřadě v  Jeseníku 
jsme jednali s Besipem ohledně chybějícího 
vodorovného značení na zrekonstruované 
silnici I/44.

5. říjen – v  Jeseníku se konalo zasedání 
Představenstva společnosti Vak Jesenicka, 
potom jednání o stavu našich lesů.

10. říjen – odpoledne se na obecním 
úřadě sešla osvětová beseda kvůli orga-
nizaci akcí Českoveský kros a Českoves-
ký a školní bál.

11. říjen – v Jeseníku jsem se zúčastnil jed-
nání Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu.

12. říjen – ve společnosti Vak Jesenicka 
jsem se s místostarostou zúčastnil tiskové 
konference věnované úpravně pitné vody 
v Adolfovicích.

13. říjen – proběhla provozní porada ve 
škole. Hlavním tématem byly ceny energií.

14. říjen – konalo se jednání s Technickými 
službami Jeseník o  novém systému svozu 
odpadů, poté jednání s  Policií ČR ohledně 
bezpečnosti na komunikaci I/44.

17.–18. říjen – proběhlo školení ohledně 
spisové služby a IT systémům veřejné správy.

Petr Mudra

Výsledky voleb 
do Zastupitelstva 
obce Česká Ves
Volby se konaly ve dnech 23. a  24. září 
2022. Z celkového počtu 1982 voličů se vo-
leb zúčastnilo 876 voličů, tj. 44,2 %. V roce 
2018 se voleb zúčastnilo 50,15 % voličů.

Do Zastupitelstva obce Česká Ves byli 
zvoleni tito kandidáti:

Volební strana č. 1: Naše obec

Jméno a příjmení věk počet hlasů

Mudra Petr, Ing. 48 538

Bouchal René 51 493

Černěnko Jiří 43 468

Grešáková Iveta 56 453

Michálek Roman 38 428

Chorváthová Kateřina, Mgr. 36 357

Kuncová Helena 49 385

Štětka Jiří 50 323

Volební strana č. 2: ČESKOVESÁCI

Kubala Karel, Bc. 50 454

Marcinov Petr, Bc 45 383

Kudlička František, Mgr. 48 379

Komínková Jana, Bc. 47 333

Žáková Alice 35 291

Kudrna Petr, MUDr. 58 329

Volební strana č. 3: KDU – ČSL

Novotná Monika, Mgr. 50 145

Pořadí jednotlivých volebních stran:

1. Naše obec 50,71 %

2. ČESKOVESÁCI 38,39 %

3. KDU – ČSL 10,90 %
 
Ustavující zasedání Zastupitelstva obce Česká 
Ves, kde všichni zvolení zastupitelé skládali 
slib, aby mohli vykonávat svůj mandát, 
proběhlo 20. října 2022 v jídelně Základní školy 
Česká Ves. Na tomto zasedání byl z  nových 
zastupitelů zvolen starosta, místostarosta 
a členové Rady obce Česká Ves. Dále byl zřízen 
kontrolní, finanční a  stavební a  investiční 
výbor a  zvoleni jejich předsedové a  členové. 

Obec Česká Ves

Pečovatelská služba 
je tu pro vás
Naším úkolem je vaše spokojenost 
a služba podle vašich přání a potřeb.
O  jejím poslání a  rozsahu poskytovaných 
služeb vás budeme podrobněji informovat 
3x ročně. Jinak nás najdete na webových 
stránkách obce a  ve vitrínce u  Obecního 
úřadu Česká Ves.

Adresa: Dana Vaiglová, vedoucí DPS Česká 
Ves, Jánského 76, 790 81 Česká Ves,
tel.: 584 428 403 – kl. 20, 
mobil: 605 920 180
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pokračování na straně 4

Změna 
systému platby 
komunálního 
odpadu
Vzhledem k rapidnímu navyšování cen za 
likvidaci a  ukládání komunálního odpa-
du jsme nuceni na tuto situaci reagovat. 
Pokud bychom reagovali pouze navyšo-
váním poplatku za odpad a v zavedeném 
systému nic nezměnili, byl by poplatek 
v příštím roce 1 050 Kč za obyvatele. Tento 
poplatek by se každý rok s největší prav-
děpodobností navyšoval.

Dle rozboru odpadu, který v naší obci pro-
běhl v loňském roce, víme, že v popelnicích 
končí stále velké množství odpadu, kte-
rý lze vytřídit. Proto chceme zavést nový 
systém, a to poplatek za odkládání komu-
nálního odpadu z  nemovité věci. Tento 
poplatek zohledňuje skutečné množství 
odloženého odpadu. Občan je tak nucen 
přemýšlet nad tím, co a kam vyhodí. V pra-
xi by to znamenalo, že zaplatíme za to, co 
necháme ve skutečnosti vyvézt.

Celý systém vychází z nejnižšího možného 
dílčího základu dle legislativy, což je měsíč-
ně 40 l. Podle tohoto údaje bude stanoven 
minimální poplatek na občana, který bude 
480 Kč. Ve skutečnosti se však bude sledo-
vat počet vyvezených nádob od nemovi-

tosti. Cena za 1 l odpadu je stanovena na  
1 Kč. Za odvezenou popelnici, která má 
120 l, bychom tak zaplatili 120 Kč. Popla-
tek za odpad bude splatný vždy nejpozději 
do 30.04. následujícího kalendářního roku 
(např. poplatek za rok 2023 bude splatný 
nejpozději do 30.04.2024).

Abychom vám celý systém výpočtu co 
nejjednodušeji přiblížili, je zde zpracován 
modelový příklad. Skutečnost se bude lišit 
podle počtu vývozových týdnů za rok.

O  dalších podrobnostech vás budeme 
informovat.

 
Obec Česká Ves

Končící 
zastupitelstvo 
naposledy zasedalo
Přesně jeden den před komunálními vol-
bami, tj. ve čtvrtek 22. září 2022, zaseda-
lo naposledy naše zastupitelstvo ve slo-
žení, v  jakém jsme na něj byli čtyři roky 

zvyklí. Jednání probíhalo v  prostorách 
restaurace Šafrán.

Ze zasedání se omluvili zastupitelé Ing. 
Straškrába a Mgr. Novotná. Veřejnost tentokrát 
byla zastoupena obstojně, převýšila dokonce 
i počet zastupitelů, jelikož se její počet zastavil 
na čísle 16.

Po úvodním slovu starosty obce, kdy představil 
program zasedání, bylo slovo předáno panu 
Janu Prejdovi, který se zabývá problematikou 
odpadového hospodářství měst a obcí. Díky 
jeho dlouholeté zkušenosti poskytuje v  této 
oblasti poradenství a  pomáhá navrhnout 
vhodnou úpravu systému nakládání 
s odpady, či hledat vhodné dodavatele služeb. 
Na zasedání byl přizván, aby přiblížil systém 
odpadového hospodářství, jak toto celé 
odvětví funguje a  aby přiblížil také budoucí 
dopad nejen na obec, ale i na každého z nás.  

Po jeho obsáhlém výkladu bylo přistoupeno 
ke klasickým bodům jednání, jako například 
hospodaření obce, přiblížení činnosti 

pečovatelské služby či příspěvkových 
organizací. V  tomto bodě byl zahrnut také 
krytý bazén, kdy dle slov jeho ředitele pana 
Romana Michálka není výhled na rok 2023 
vůbec příznivý. Snad se podaří na současnou 
ekonomickou situaci nalézt vhodné řešení. 
S  blížící se zimou byl představen operační 
plán týkající se zimní údržby, který můžete 
nalézt na webu obce. Na webu obce je také 
zveřejněn souhrn chystaných investičních 
akcí. Zmínit zde můžeme probíhající práce 
u  Mateřské školy Jesenická, která se po 
mnoha letech dočká nového dětského 
hřiště, či probíhající přípravné práce ohledně 
rekonstrukce 2. pavilonu základní školy.

Závěrem starosta obce poděkoval všem 
dosavadním zastupitelům za jejich spolupráci 
a  popřál všem kandidátům hodně štěstí 
u voleb. V době psaní tohoto článku již všichni 
víme, jak volby dopadly, a tak si přejme, aby 
nové zastupitelstvo bylo úspěšné alespoň tak, 
jako to právě končící.

 
Alice Žáková

Na slovíčko 
s řediteli našich 
školských zařízení
V  minulém čísle jsme ukončili sérii roz-
hovorů s představiteli organizací či sdru-
žení, kde můžete zaznamenat působení 
naší obce. Pokaždé je těžké vybrat, s kým 
bude rozhovor následující. Tentokrát 
však volba byla celkem jasná.

Jelikož máme za sebou konec prázdnin na-
šich ratolestí, kterým začaly opět školní po-
vinnosti, rozhodla jsem se oslovit obě paní 
ředitelky a  pana ředitele našich školských 
zařízení. Ať už jste v  září odvedli poprvé 
své dítě do školky či máte doma předško-
láka, ať už vaše dítě zažilo svůj první den 
ve škole nebo naopak jde do posledního 
ročníku, jistě mají všichni jedno společ-
né. Očekávání, co je v tomto školním roce 
čeká. Oslovila jsem tak paní Alenu Holínko-
vou (MŠ Jesenická), paní Evu Swigoňovou 
(MŠ Holanova) a  Mgr. Filipa Worma (ZŠ), 

aby nám něco málo k nejen začátku nové-
ho školního roku prozradili.

Již dva měsíce nám běží nový školní rok. 
Jak byste ale ve stručnosti zhodnotili rok 
právě proběhlý?

A.H.: Přestože jsme se obávali, jak bude naše 
práce pokračovat po covidové době, podaři-
lo se nám splnit vše podle ŠVP a plánu práce.
E.S.: Školní rok 2021/2022 byl podstatně 
klidnější, bylo zapsáno 46 dětí, školka neby-
la uzavřená a tím pádem vzdělávání probí-

Modelový příklad platby odpadů za rok
2023

platba za osobu 1 050 Kč
1 050 x 4 = 4 200 Kč / za rok

platba za nádobu 120 Kč
měsíčně 2 nádoby / za rok 2 880 Kč

platba za nádobu 120 Kč
měsíčně 4 nádoby / za rok 5 760 Kč
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Nový zásahový  
vůz a rozloučení  
s CAS LIAZ 
Nový zásahový vůz
V minulé čísle Českoveského zpravodaje 
jsem vás informoval o  slavnostním 
předání nového zásahového vozidla 
MAN jednotce Sboru dobrovolných 
hasičů. Nyní vám blíže představím 
tento vůz.

Jedná se o  vozidlo MAN TGM 13.290 4x4. 
Vyrobeno bylo v  roce 2020, ale doposud 

nikde nesloužilo, takže se jedná o  nový 
vůz. Auto má nádrž na 3.500 litrů vody 
a  také na 350 litrů pěnidla, nástavba má 
celkem 6 rolet, ve kterých máme uloženo 
veškeré vybavení na zásahy. Na pochozí 
střeše je držák pro uchycení nastavovací-
ho žebříku a také úložný box, ve kterém se 
nachází převážně ženijní nářadí jako jsou 
hrábě, lopaty atd. Dále je zde osvětlovací  
teleskopický stožár, který je napájen z elek-
troinstalace ve vozidle, proto na jeho pro-
voz už nepotřebujeme elektrocentrálu 
jako u  předchozí cisterny. Kabina řidiče je 
vybavena integrovanými držáky dýchacích 
přístrojů a lezeckou výbavou. Celkem může 
jet v autě na zásah 6 hasičů. V přední části 
je vozidlo vybaveno elektrických navijákem, 

vzadu pak couvací kamerou. 
V autě je tedy umístěna veškerá výbava, kte-
rou potřebujeme pro naše zásahy. V minu-
losti byla část výbavy z vozidla CAS Liaz pře-
místěna do dopravního vozidla Ford a část 
výjezdu bylo potřeba obsáhnout doprav-
ním vozidlem. Nyní bude Ford sloužit jako 
dopravní automobil převážně pro přepravu 
členů na zásahy.

Rozloučení s CAS LIAZ
Dne 8. října 2022 se naše jednotka rozloučila 
s  naším vozidlem CAS LIAZ, který v  garáži 
nahradil nový vůz MAN. Vozidlo LIAZ bylo 
prodáno obci Václavice, která leží u  města 
Benešov, takže urazilo kus cesty k  novým 
majitelům. „Líza“ byla v  naší obci zařazena 
do výjezdu 18. prosince 2006, jednotce tak 
věrně sloužila necelých 16 let. I  když jsme 
rádi za nový vůz, byla při jejím odjezdu 
spousta očí vlhkých.

Přejeme jednotce obce Václavice, aby jim věr-
ně sloužila tak jako u nás.

Petr Došek 
velitel JSDH Česká Ves

Foto: archiv SDH Česká Ves

halo tak jak má. Konečně jsme mohli po delší 
době organizovat společné akce s  rodiči. 
Uskutečnili jsme například „Uspávání skřítků 
Podzimáčků“, zahradní setkání u  vánočních 
stromečků nebo „Vyhánění paní Zimy“. Zá-
věr školního roku jsme si společně užili na 
akci „Piráti a  námořníci“. Od ledna 2022 se 
opět rozjela spolupráce s ostatními subjekty. 
Základní škola pozvala děti na zajímavé na-
učné programy. Děti si užily různé exkurze, 
navštívily místní knihovnu, policii v Jeseníku, 
potěšily se svým programem seniory v DPS. 
Pro veřejnost jsme připravili „Den otevřených 
dveří“, kde děti zahrály novým kamarádům 
pohádku. Zapojili jsme se do korespondenč-
ních výtvarných soutěží. První soutěž „Zebra 
se za tebe nerozhlédne“ vyhrálo jedno dítě 
krajské kolo a  postoupilo do celostátního 
a v soutěži „Bude zima, bude mráz“ jsme se 
umístili na druhém a třetím místě. Z výsledků 
jsme měli všichni velkou radost. Již druhým 
rokem jsme se zúčastnili „Olympiády MŠ“. 
Ze 13 mateřských škol z okresu Jeseník jsme 
skončili na pěkném 5. místě. 
F.W.: Školní rok 2021/22 jsme zvládli úspěšně. 
Jeho průběh ještě ovlivňovala různá omeze-
ní způsobená covidem, ale jarní akce jsme již 
mohli realizovat naplno. Zahradní slavnost 
byla skvělým setkáním rodičů, dětí a  školy. 
Absolventi byli přijati na vybrané školy a vě-
řím, že nás budou dobře reprezentovat. 

Kolik dětí jste v novém školním roce přivítali? 
Je zájem o vaše zařízení větší nebo v rozmezí 
stejný jako kterýkoliv jiný rok a musíte napří-
klad některé děti i odmítat?

A.H.: V letošním školním roce jsme opět na-
plnili kapacitu naší školky, přestože někteří 
rodiče obdrželi i rozhodnutí o nepřijetí dítě-
te. Mohu říct, že zájem o naši školku je velký.
E.S.: V  letošním školním roce je zapsáno 
celkem 45 dětí, z  toho 10 dětí z  druhého 
školského (spádového) obvodu. V  1 třídě 
je 21 dětí, z  toho 3 děti dvouleté. Ve 2. tří-

dě je 24 dětí. Zájem o školku je stále, letos 
jsme už nemohli přijmout děti přespolní. 
Veškeré informace o  MŠ můžete nalézt na  
http://www.msholanova.cz.
F.W.: Zájem o  školu je stabilní. Máme 25 
prvňáčků. Dalších 9 dětí přišlo do 6. třídy 
z  okolních obcí, takže jsme je rozdělili do 
dvou tříd. Obecně lze říci, že přibližně třeti-
na žáků je z okolí. 

Chystáte oproti minulému školnímu roku 
letos nějaké novinky? Můžete prozradit, co 
vše, nejen vás, ale hlavně děti, čeká? 

A.H.: Děti se letos mohou těšit na nové dět-
ské hřiště, které bude umístěno za budovou 
mateřské školky – dál od frekventované sil-
nice. Letos nabídneme také rodičům více 
prostoru pro společné akce.
E.S.: Plány samozřejmě máme a  věříme, že 
se nám je podaří uskutečnit. Prioritou stá-
le zůstává vzdělávání dětí. Veškeré snažení 
všech zaměstnanců školy směřuje k  tomu, 
aby u nás byly děti maximálně šťastné a spo-
kojené, chceme dětem usnadnit jejich další 
cestu životem. Jako novinku chystáme pro 
rodiče předškoláků ukázkové hodiny práce 
s dětmi. Chceme, aby si rodiče udělali před-
stavu o  tom, co by dítě před nástupem do 
školy mělo zvládat. Naší výhodou je lokalita 
školky a jejího okolí, které budeme využívat 
ke vzdělávání, prožitkovému učení a  k  růz-
ným aktivitám spojených s poznáváním, po-
zorováním, turistikou a sportováním.
F.W.: Aktuálně připravujeme do provozu 
nové robotické stavebnice, které jsme kou-
pili díky Národnímu plánu obnovy. Také do-
končujeme rekonstrukci klubu zvaného Íčko, 
ve kterém děti tráví polední přestávky. Učite-
lé průběžně absolvují semináře a vzájemně 
se inspirují, aby byla výuka co nejzajímavější. 

Je nějaký problém, jehož řešení vás v součas-
né době nejvíc trápí?

A.H.: Již dlouhou dobu nás, a hlavně rodiče 
trápí problém s nevyhovujícím parkováním 

u  školky. Po jednání se zřizovatelem bude 
však brzy i tento problém vyřešen.
E.S.: Školní rok se rozjel, máme za sebou prv-
ní dva měsíce a většina dětí má adaptaci za 
sebou. Panuje tu příjemná atmosféra. V sou-
časné době nás žádný problém netrápí. Až 
nějaký nastane, tak se bude operativně řešit.
F.W.: Připravujeme projektovou dokumenta-
ci k žádosti o dotace na rozvoj školy, ale stále 
se mění podmínky a termíny. I přesto nepo-
levujeme. Vedení obce nám velmi pomáhá. 

Jak celkově byste zhodnotili školství v  naší 
republice? Co by se například mělo změnit 
a kam dál by mělo školství směřovat? 

A.H.: Myslím, že co se týče mateřských škol, 
tak je vzdělávání dětí na vysoké úrovni. 
E.S.: Narůstající byrokracie znepříjemňuje 
práci učitelům a ředitelům!!!
F.W.: Školství musí stát na spolupráci mezi ro-
dičem a školou. Jako klíčové vnímám profesio-
nální učitele s osobním přístupem a důrazem 
na individuální potřeby žáka. Dnešní metody 
musí odpovídat současným trendům. Jak se 
říká: Naše děti budou pracovat v oborech, kte-
ré možná ještě ani nevznikly. Klíčové budou 
dovednosti a schopnost reagovat.

Je něco, co vy sami byste na závěr rádi zmínili?

A.H.: Chtěla bych zde vyzdvihnout velmi 
dobrou spolupráci se zřizovatelem a vstříc-
nost vedení obecního úřadu při řešení 
všech problémů.
E.S.: Prožít tento školní rok v klidu, pohodě 
a bez zbytečných stresů a nejistot. 
F.W.: Je to již čtvrtý rok, co jsem v České Vsi. 
Stále víc oceňuji místní komunitu a  spolu-
práci institucí uvnitř obce a  školy. Děkuji 
všem, komu na naší škole záleží.

Děkuji vám všem za rozhovor a přeji, abyste 
měli co nejvíce spokojených dětí.

 
 

Alice Žáková
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Mladí hasiči
Okresní kolo hry Plamen ještě nebylo 
oficiálně zahájeno, ale kroužek mladých 
hasičů (MH) svou činnost po prázdninách 
zahájil a začal účastí na soutěžích v disci-
plíně požární útok.

V minulém čísle Českoveského zpravoda-
je byla zmínka o pohárové soutěži v Jese-
níku a  nyní pár slov o  pohárové soutěži 
v  Lipové-lázních, která se uskutečnila 
v sobotu 17. září 2022. Kolektiv MH z Čes-
ké Vsi se zúčastnil, a  ať to vypadalo jak-
koliv, družstvo mladších získalo pohár za 
1. místo. Družstvo starších bylo smutné, 
neboť se jim pohár nepodařilo vybojovat 
a  získalo 6. místo. Obě soutěžní družstva 
na této soutěži ve složení mladší: Matyáš 
Paseka, Petr, Václav a  Jakub Kubánkovi, 
Kristian Svatý, Ondřej Březina, Antonín 
Hinšt a starší: Erik Skypala, Petr Bocek, Jo-
sef Třaskalík, Iveta Manglová, Violeta Ho-
nišová, Adéla Bocková, Dominik Drugda 
běželi naposledy, neboť někteří žáci pře-
stupují do kategorie starších, někteří do 
kategorie dorost a ti už nemohou soutěžit 
za mladé hasiče. I  tak svou činnost neu-
končili a  nadále budou vypomáhat jako 

instruktoři MH. Soutěž si všichni moc užili 
a těší se na příští rok.

Další soutěž – krajská soutěž MH v disciplí-
ně běh na 60 m s překážkami (jednotlivci) 
se v neděli 18. září 2022 konala v Provodo-
vicích. Zúčastnilo se jí pár nominovaných 
žáků z kolektivů MH z celého okresu Jese-
ník, Přerov, Prostějov, Šumperk a Olomouc. 
Tato disciplína se jako krajská běžela popr-
vé, a proto jsme byli rádi, že i z našeho ko-
lektivu se někteří žáci zúčastnili. Disciplína 
byla rozdělena na čtyři kategorie: mladší 
dívky, starší dívky, mladší chlapci a  star-
ší chlapci, takže soutěžících bylo oprav-
du hodně. Za náš kolektiv běželi tito žáci 
v kategorii mladší chlapci: Matyáš Paseka, 
Jakub a Václav Kubánkovi, v kategorii star-
ší chlapci: Petr Bocek a  Dominik Drugda 
a  v  kategorii starší dívky: Iveta Manglová, 
Adéla Bocková a Violeta Honišová. 

Naši žáci se snažili podat co nejlepší vý-
kon, svou účastí reprezentovali jak SDH, tak 
i  naši obec Českou Ves.  Na soutěži vedla 
žáky vedoucí Iveta Tauferová s instruktorem 
MH Erikem Skypalou. Pomoc jako rozhodčí 
zajistili Renata Baďurová a Leoš Taufer.

 
Renáta Baďurová – vedoucí MH

Setkání s dříve 
narozenými 
spoluobčany
 
V  podvečer  6. října 2022 se v  sále hote-
lu Zlatý Chlum rozezněly tóny v  podání 
Evy a Jindry, které byly věnovány setkání 
s našimi dříve narozenými spoluobčany.

Pro příchozí bylo připraveno pohoštění 
a  kulturní program v  podobě vystoupe-
ní Tiny Pastuchové a  Lukáše Cetkovského 
z Klubu sportovního tance Jesenicka a Folk-
lórku pod vedením paní Zdeňky Kainarové, 
kteří všem předvedli své umění.

Touto cestou děkuji všem, kteří se podíleli 
na pořádání této akce a samozřejmě i spon-
zorům, bez kterých by to také nešlo.

 
Helena Kuncová

Foto: archiv SDH Česká Ves

SDH Česká Ves pro 
občany – sběr starého 
elektrozařízení
Sběrné místo elektrozařízení: u  hasičské 
zbrojnice, U Zahradnictví 137, Česká Ves.

Kdy: v sobotu 26. listopadu 2022 od 9.00 
do 10.00 hod.

Kdo z občanů nemá možnost tento elek-
troodpad dopravit ke zbrojnici, může si 
domluvit odvoz před daným termínem 
u  pana LIBORA PASEKY na telefonním 

čísle 773 504 712. Při objednání nahlas-
te jméno, adresu a telefonní číslo. Tento 
elektroodpad vám bude poté odvezen.

Co podléhá sběru: ledničky, mrazničky, prač-
ky, myčky, sporáky, žehličky, vysavače, vrtačky, 
brusky, televize, počítače, monitory, DVD pře-
hrávače, videorekordéry, rádia, mobily, apod.
Do elektroodpadu nepatří: žárovky, zářivky, 
bojlery, hrací automaty, cartridge (barvy do 
tiskárny), pouliční osvětlení.
 
Všechno elektrozařízení ke zpětnému od-
běru musí být kompletní, tzn. v nedemon-
tovaném stavu!

Foto: pixabay.com
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ERASMUS klub 
vycestoval do 
daleké Narvy
V letošním roce jsme nic nenechali ná-
hodě a  vycestovali s  naším Erasmus 
klubem hned na začátku školního roku. 
Osm žáků osmých a  devátých ročníků 
se čtyřmi učiteli přiletělo do estonské-
ho hlavního přímořského města Tallin-
nu už v pátek večer. Odtud se po dvou 

dnech objevování jeho zákoutí a  krás 
přesunulo do města Narvy, kde stejno-
jmenná řeka ve finském zálivu dělí Es-
tonsko od sousedního Ruska.

Název našeho evropského projektu je 
Matematika v pohybu. Jedná se o spolu-
práci čtyř zemí – Litvy, Portugalska, zmí-
něného Estonska, České republiky, která 
je zastoupena naší školou ZŠ Česká Ves. 

Na partnerské škole čekal od pondělí do 
pátku žáky i učitele velmi pestrý program. 
Od slavnostního zahájení až po závěreč-
nou rozlučkovou párty byla po celý týden 
hlavní náplní matematika. Tentokrát v po-
době geometrie, jak jinak než opět v po-
hybu. V mezinárodních týmech „Erasmáci“ 
zažili různá geometrická měření pa-

mětihodností v Narvě, geometrii propoje-
nou s robotikou, tvoření symetrických ob-
razů na pláži, pohybové hry v  tělocvičně 
zaměřené na geometrii a  matematickou 
terminologii. Všichni společně navštívili 
také továrnu na virtuální realitu „Proto“. 
Celé setkání propojil společný dorozumí-
vací jazyk – angličtina.

Do našeho klubu se nedostávají jen ti 
nejlepší a „VIP“ žáci z naší školy, jak by se 
mohlo na první pohled zdát. Podmínky 
pro přijetí jsou rovné pro všechny. Zále-
ží pak na každém z  dětí, kolik do týmu 
přinese sám ze sebe. Vše je postaveno 
na jeho vlastní aktivitě, schopnosti spo-
lupracovat, ochotě se dorozumět v cizím 
jazyce nebo také na ochotě slevit ze své-
ho komfortu. Je nutné nebát se přizpů-
sobit životu v hostující rodině a být ote-
vřený k poznání nových lidi i zvyklostí. 

Věříme, že tento způsob výuky je pro 
všechny zúčastněné velmi cenná zku-
šenost, neuvěřitelný kus dobrodruž-
ství a  obrovský bonus do budoucna. 

Mgr. Pavla Mudrová

Foto: archiv ZŠ Česká Ves

Radiace v naší obci
Letošní 9. ročník turistického pochodu 
Českoveský YARD(a) byl obzvláště vy-
dařený. Na trasu vyšlo 230 chodců, nej-
mladšímu byl sotva rok, nejstarší turistce 
téměř 80 let.

Trasa dlouhá 6 km, tedy 24,3 Y s ústředním 
tématem Radioaktivita – radiace nás zaved-
la k  Haluzkovu pramenu, u  kterého byla 
rozpoznána zvýšená radioaktivita ve výši  
670 Bq/l. Na Jesenicku se jedná o  unikát, 
který několikanásobně převyšuje všechny 
známé zdroje v širokém okolí. 

Trasa začínala u základní školy, část pochodu 
jsme absolvovali po pohodlné cyklostezce, 
kterou jsme opustili po 2,5 km a  vydali se 
lesní cestou pod kopec Bělák v  oblasti Zla-

tého Chlumu k výše zmíněnému léčebnému 
pramenu. Cesta navázala na Naučnou stez-
ku České Vsi přes soustavu vodních mlýn-
ků a  zpět po turistické modré do civilizace. 
Účastníci plnili nejrůznější úkoly, za které 
získávali nálepky. Kdo nesoutěžil, body smě-
nil za Yardy. V cíli na účastníky čekal výborný 
guláš s občerstvením a milou obsluhou. 

Příroda se nám ukázala v  nádherných bar-
vách, sluníčko dodalo optimismu. Na světě je 
opravdu krásně a když chceme, dokážeme se 
spojit a nadchnout pro společnou věc.

Děkujeme sponzorům, organizátorům 
i všem účastníkům pochodu, kteří nám po-
máhají v této krásné tradici.

 
Za ZŠ Česká Ves 

Mgr. Lucie Týmová
Foto: archiv ZŠ Česká Ves

Knihovnické 
okénko
Knihy pro dospělé:
VRÁNY
Autorka: Petra Dvořáková

Vzhledem k  malému rozsahu knihy by se 
mohlo zdát, že před sebou máme odpočin-
kovou četbu, tentokrát však zdání klame. Děj 
vypráví střídavě dcera a matka a už od začátku 

vás zarazí, jak výrazně odlišný pohled na svět 
a dění kolem sebe mohou mít dvě členky téže 
domácnosti. Všechny postavy i jejich jednání 
jsou v knize velmi realisticky, možná až příliš 
jednoznačně vykreslené, děj rychle plyne 
a  postupně si vás podmaní. Na konci knihy 
vás možná i zamrazí. Příběh navíc skvěle pod-
trhují výborné ilustrace Terezy Basařové.
„Když se necháte pohltit fiktivním příběhem, 
jste to vy, kdo v  něm prožívá své emoce 
a koho o něm napadají myšlenky. Přemýšlíte 
o příběhu ve vztahu k sobě,“ napsal kdysi Tho-
mas Moore. Právě u této knihy mu určitě dáte 
za pravdu.
Petra Dvořáková je autorkou celkem deseti 
knih, v naší knihovně najdete kromě Vran i její 
knihy Chirurg, Dědina a Každý má svou lajnu. 

Knihy pro děti: 
S KOMENSKÝM DO KOMIKSU
Autor: Klára Smolíková

Tenhle polokomiksový příběh, jakkoli má 
na hřbetu žlutý proužek odkazující ke kni-

hám pro náctileté, rozhodně není určen 
pouze jim. Samotná komiksová část nemá 
pevně stanovenou kostru, každá stránka 
je trochu jiná, každá se zaměřuje na jinou 
fázi nebo na jiný aspekt Komenského ži-
vota. Někdy je použita rovnou dvoustrán-
ková mapa, jindy jsou komiksové sloupce 
jednak časovou osou, ale také srovnáním. 
To vše je zakomponováno do jedné úni-
kovky, pojaté jako narozeninová zábava 
pro sehranou partu spolužáků. S Komen-
ským do komiksu je povedená ukázka 
toho, jak lze čtivě spojit didaktický ko-
miks, v němž se dozvíte spoustu podrob-
ností a  zajímavostí o  významné osob-
nosti, s příběhem o přátelství a o tom, že 
každý sice máme svoje chyby, stejně tak 
ale máme i  silné stránky. Pokud se na ně 
zaměříme a  nebudeme se – ani vnitřně, 
sami sebe – odsuzovat za ty špatné, spo-
lečně můžeme zvládnout mnohé.

 
Vaše knihovnice
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Pokrok nezastavíš
Nový školní rok jsme zahájili adaptační-
mi kurzy 7. ročníků, který proběhl v krás-
ném prostředí tábora v  Bělé pod Pra-
dědem a  6. ročníků, které vyrazily směr 
Cyklokemp Černý potok.

Kurzy nevolíme náhodně, osvědčily se nám 
již v  minulosti. Adapťáky jsou o  soustředě-
ní, možnosti se vzájemně a hlouběji poznat 
a v neposlední řadě stmelit kolektiv, který je 
zcela nový, pokud jde o žáky šestých ročníků. 

V září jste mohli žáky potkat v terénu. Ško-
la se aktivně zapojila do projektu Ukliď-
me Česko, v  našem podání „Ukliďme si 
Českovesko“. Vyrazili jsme do okolí školy, 
ale i  do vzdálenějšího okolí obce. Objevi-
li jsme několik menších černých skládek, 
je neuvěřitelné a  zároveň smutné, co vše 
jsme my lidé schopni vyhodit do přírody.  

Pokrok nezastavíš, moderní technologie 
se stávají naší součástí, a protože jsme in-

stitucí pokročilou, navštívili žáci „Techno-
hrátky“ na SPŠ Jeseník. Ti, které baví fy-
zika a pokusy, měli možnost při projektu 
„Odpal si svou raketu“ vystřelit vlastno-
ručně vyrobenou vesmírnou raketu pod 
vedením Mgr. Lukáše Richtereka Ph.D. 
k nebesům v prostorách Gymnázia Jese-
ník. Jsme velice rádi, že máme možnost 
vzájemného sdílení a  prožitků, oběma 
zmíněním školám tímto děkujeme. 

Na konci měsíce odcestovala skupina 
pedagogů s  dětmi do Estonska v  rámci 
projektu Erasmus KA2. O  cestě a  zahra-
ničních zkušenostech si můžete přečíst 
v samostatném článku. 

Přinášíme vám také krátkou repor-
táž z  vydařeného 9. ročníku turistic-
kého pochodu Českoveský YARD(a). 
Fotky z  akcí si můžete prohlédnout na 
školních Facebookových stránkách. 

Za ZŠ Česká Ves 
Mgr. Lucie Týmová

Výzva občanům
Spolek pro Českou Ves připravuje fo-
to-atlas žáků naší základní školy ze 
školních let 1945/1946 – 1963/1964.

Pomozte nám s  vyhledáním společných 
fotografií žáků tříd z tohoto období a za-
půjčte je asistentce starosty na obecním 

úřadu. Na zadní straně uveďte tiskacím 
písmem jméno s  vaším telefonním čís-
lem. Po zdigitalizování vám budou foto-
grafie vráceny. 

Za pochopení a  pomoc děkuje pracovní 
skupina.

 
František Svačina

Zprávičky z MŠ 
Jesenická
Nový školní rok začal návštěvou jesenic-
kého divadla.

Děti zhlédly pohádku Čert a Káča a cestou 
zpět pozorovaly, jak se mění okolní příro-
da, když přichází podzim. Dne 4. října 2022 
jsme ve školce uspořádali tvoření rodičů 
s dětmi na téma Dýňování.

 
Kolektiv MŠ Česká Ves, Jesenická

Zprávičky 
z barevné školky
Září uteklo jako voda. Nové děti si už 
pomaličku zvykly na pobyt ve školce 
bez svých nejbližších, kolektivy ve tří-
dách se pěkně stmelují, a  tak nám nic 
nebrání v tom, abychom se pustili pěk-
ně do práce.

Koncem září jsme uskutečnili první spo-
lečnou akci s rodiči a dětmi na školní za-
hradě. Děti rodičům zazpívaly písně na 
téma „ovoce a zelenina“ a potom proběh-
lo všemi oblíbené opékání špekáčků. 

V tomto školním roce chceme navázat na 
předcovidovou tradici častějších setká-
vání dětí z MŠ se seniory v Domě s pečo-
vatelskou službou (DPS). První návštěva 
skupinky starších dětí už proběhla. Spo-
lečně s obyvateli i zaměstnanci DPS jsme 
si zazpívali a  zamuzicírovali. Hrálo se na 
kytaru, triangly, bubínky, dřívka a rumba-
koule. K  tomu se zpívaly nejen školkové 
hitovky, ale i  písničky, které jsou blízké 
i  starší generaci. Tato návštěva měla ve-
liký úspěch nejen u  seniorů, ale i  u  dětí 
z naší školky. V  této chvíli společně s ve-
doucí DPS Danou Vaiglovou plánujeme 
další společné setkání.

Snažíme se děti „učit“ tak, aby si co nejví-
ce věcí prožily, vyzkoušely, osahaly… Pro-
to ve školce pečeme, experimentujeme, 
cvičíme a  sportujeme nejen ve třídách, 
ale i na školní zahradě a v areálu základní 
školy, besedujeme se zdravotní sestrou na 
téma zdraví a  nemocí, trénujeme cvičný 
požární poplach se SDH Česká Ves. Všem, 
kteří s námi spolupracují, děkujeme.

Přejeme všem krásné podzimní dny.

 
Za MŠ Holanova 
Lenka Závorová

Foto: archiv MŠ Jesenická Česká Ves

Foto: archiv MŠ Holanova Česká Ves

Foto: archiv ZŠ Česká Ves
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Z činnosti Vetrán 
klubu Česká Ves
Vážení čtenáři Českoveského zpravoda-
je – v krátkosti vás seznámím s tradiční 
veteránskou soutěží Priessnitzův okruh, 
která se konala 13. srpna letošního 
roku. Závod byl započítán do celostát-
ního poháru soutěže historických vozi-
del. Termín s  datumem 13. nevěstil nic 
dobrého. Já se ubezpečoval, že závod 
se koná přece v  sobotu, a  ne v  pátek. 
Samozřejmě již 14 dnů před termínem 
jsem studoval několikrát denně počasí 
a místy se začal hroutit.

Nastal den D – zataženo, mokro, ráno jen 
slabé přeháňky. Je 8 hodin ráno a  členové 
klubu jak mravenečci chystají vše pro zdár-
ný průběh soutěže. I největší mravenec pan 
Horák s  rodinou chystal svou udírnu. Sem 
tam se mu ve tváři zračily chmury, když se 
podíval na obzor a  viděl dešťové mraky, 
které mu srazí jeho zisk. Kolem 9 hodiny 
přijíždí první účastníci – přihlásilo se 56 aut 
a  20 motocyklů. Letos bylo málo motocy-
klů, zřejmě kvůli předpovědi počasí. V rámci 
propagace naší obce dostali účastníci vol-
ňásky do dvou muzeí (muzeum obce a vo-
jenské muzeum). Jen na okraj – zajímalo by 
mě, jak si naše obec stojí ve světě v počtu 
muzeí na obyvatele obce. Bylo 10.45 h a za-
čaly projevy hostů, technického komisaře 
atd. – já se projevu neúčastnil, jelikož u mě 

proběhla ztráta hlasu a  začal zánět průdu-
šek. Za obec nám poděkoval zjihlým hlasem 
pan místostarosta Karel Kubala. Samozřej-
mě byly děkovačky sponzorům – na prvním 
místě obci Česká Ves a Autoklubu ČR.

V 11.00 h start do soutěže za mírného deští-
ku. Trať se všem účastníkům velice líbila a ta 
trocha vody jim nevadila. V 15 hodin začala 
hrát kapela a všichni se připravovali na vy-
hlášení výsledků. Mezi tím se spustil pěkný 
slejvák. V 16.30 h bylo trochu chaotické vy-
hlášení výsledků a odjezd některých účast-
níků domů. Z  tanečků moc nebylo, jelikož 
v  8 večer se spustil liják a  muzikanti začali 
zachraňovat své nástroje a aparaturu.

To je vše ze závodu – teď ještě informace 
z našeho zájezdu.
Start zájezdu se konal v  pátek 16. září  
v 7 ráno. V 9 hodin již kupujeme lístky do 
veterán muzea ve Slatinicích. Další vete-
ránské muzeum navštěvujeme ve Zlíně 
a poslední ve Starém Městě u Uherského 
Hradiště. Na to bych chtěl upozornit – 
v  areálu je muzeum veteránů, a  co není 
tak běžné, mají tam ZOO – zvířata nejsou 
živá, ale zhotovena ze železného šrotu – 
šrotiště je hned vedle. Fakt úžas. Omuzeo-
vaní se ubytováváme v hotelu a jako vždy 
začal bouřlivý večírek u Horáků.

Je ráno – posilněni míříme do Uherského 
Ostrohu. Zde mají muzeum jak veteránů, 
tak vybavení obchodů z 30 let. Muzeum je 

ve funkcionalistické vile (v 30 letech spíše 
obchoďák) postavené v  30 letech. V  nej-
hornějším patře je byt původních židov-
ských majitelů. Úžas.

Na náměstí mají také pražírnu kávy – zde 
proběhla degustace. Naše poslední so-
botní zastávka bylo vinobraní ve Velkých 
Pavlovicích. Tady sem tam zapršelo – na-
štěstí byl otevřený vietnamský obchod, 
a tak si dámy koupily podvlíkačky pod dží-
ny, deky, polštářky pod zadečky, deštníky 
atd. Spokojeni a ovíněni jedeme večer na 
hotel – a znovu bouřlivý večírek u Horáků.

Neděle ráno – po snídani – unaveni odjíždí-
me do zámku v Moravském Krumlově. Zde 
se kocháme u obrovských pláten Slovanské 
epopeje malíře Alfonse Muchy. Když jsem 
viděl lidské trosky v  autobuse na cestě do 
Brna – vyhlásil jsem hlasování, jestli půjde-
me do technického muzea v Brně nebo jest-
li pojedeme na svíčkovou na Rohlenku. Vy-
hrála to svíčková! Po svíčkové odjezd domů. 
To je vše o našem poučném zájezdu.

Ještě trochu o  naší činnosti – od jara 
jezdíme na svých veteránských strojích 
– někteří mají najeto přes 10 000 km. 
Samozřejmě někteří navštívili i  závody 
v jiných krajích nebo v Polsku. Do konce 
roku nás čeká výroční schůze a  zazimo-
vání našich mazlíčků.

 
Jiří Hauerland – šéf klubu

Krytý bazén 
Česká Ves
Vážení návštěvníci krytého bazénu,
energetická krize dopadla, bohužel, i na 
náš stařičký krytý bazén, a  to v  plném 
rozsahu. Faktury za teplo jsou 3x větší 
než obvykle a za el. energii dokonce 7x, 
což je pro naši příspěvkovou organizaci 
neudržitelný stav. I  přes příspěvky okol-
ních obcí, nejsme schopni udržet finan-
cování krytého bazénu bez rapidního 
zásahu do cen a provozní doby.

1x vstup dospělí 120 Kč permanentka na 10 vstupů 1080 Kč
1x vstup student, důchodce 100 Kč permanentka na 10 vstupů 900 Kč

pondělí – pátek 7.00 – 20.00 hod.
sobota + neděle zavřeno

1 vstup = vstup bez časového omezení (návštěvník může zůstat v bazénu libovolnou 
dobu mezi soukromými pronájmy)

poslední prodej vstupu do bazénu je v 19.00 hod.
nutnost opustit prostory bazénu po vykoupání 20.15 hod.

Děkujeme za pochopení a věříme i nadále ve vaši přízeň!
Roman Michálek

Provozní doba od 17.10.2022:

Poděkování  
za dotaci ve 
školním roce 
2021/22
Děkujeme touto cestou obci Česká Ves 
za neinvestiční dotaci 13 000,- Kč.  Do-
tace byla využita na pronájem tělocvi-
čen v Jeseníku.

Prostory našeho taneční sálu ve škole jsou 
žel omezeny, a  tak využíváme možnosti 
pronájmů tělocvičen v Jeseníku. Potřebu-
jeme k  tréninku i  vysoké stropy a  nářadí, 

které poskytuje například tělocvična ZŠ 
na Nábřežní ulici. Pronájem je pro nás 
velkou položkou během celého školního 
roku. Děkujeme za váš příspěvek, díky 
kterému můžeme zkvalitnit výuku žáků. 
Z České Vsi evidujeme na škole 14 dětí.

Naši žáci mají skvělé výsledky: CMA Mis-
trovství Evropy Zadar, Chorvatsko  – 2x  
1. místo, 6x 2. místo, 4x 3. místo, rok 2022, 
MIA Dance festival mezinárodní finále 
Praha – 3x 1. místo, 1x 2. Místo, rok 2022. 
Více na www.szus-tanecni.cz. Zde je také 
prezentována obec Česká Ves jako spon-
zor školy. Děkujeme za váš příspěvek.

 
SZUŠ taneční, s.r.o. 

Foto: archiv SZUŠ taneční, s.r.o. 

Cena od pondělí 17.10.2022:
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Poděkování  
z Charity Jeseník
Obec Česká Ves podpořila v  roce 2022 tři 
služby Charity Jeseník, za což bychom tou-
to cestou rádi poděkovali. Také využíváme 
možnost krátce napsat něco k činnosti těch-
to služeb.

Stacionář Šimon je určen lidem s  primárním 
mentálním postižením, včetně přidruženého 
postižení tělesného, zrakového nebo slucho-

vého a  také lidem s  poruchou autistického 
spektra. V roce 2022 mají ve stacionáři projekt 
„Tady žiji“, v  rámci kterého poznávají okolní 
obce a města a z některých si zvou na návštěvu 
zástupce obce. V květnu tak navštívil stacionář 
místostarosta České Vsi, pan Karel Kubala, který 
uživatele seznámil se zajímavostmi obce, zod-
pověděl různé dotazy, třeba i  na probíhající 
opravu silnice a  pozval všechny na chystané 
akce obce. Uživatelé pak ten den ještě navštívili 
v České Vsi Válečné muzeum, kterým je velmi 
ochotně provedl pan Roman Janas a my obě-
ma pánům ještě jednou děkujeme za vstříc-
nost a skvělé přijetí.

Charitní dům sv. Anežky je domovem pro lidi 
s primárním onemocněním demencí a jedním 
z jejich typů – Alzheimerovou chorobou. V rám-
ci péče o tyto klienty v domově využívají indivi-
duální aktivizace zaměřené často na jednotlivé 

smysly, jako když například přinesou různé pří-
rodniny z lesa, takzvaný „putovní les“, a klienti si 
mohou vše osahat, očichat a něco i ochutnat. 
S více orientovanými klienty pak trénují paměť 
a myšlení, snaží se, aby si zachovali co nejvíce 
schopností v rámci sebepéče a dělali činnosti, 
které třeba doma běžně vykonávali, a tak zapo-
jují je do pečení, zalévání květin a dalších.

Odlehčovací služba sv. Zdislavy je službou 
novou a  funguje od dubna letošního roku. 
Pomáhá především pečujícím, aby si mohli 
odpočinout, vyřídit si své věci, zajet si třeba i na 
dovolenou nebo vyřešit své zdravotní problé-
my. Od dubna do poloviny října využilo službu 
čtrnáct klientů, někteří dokonce opakovaně. 
Jsme rádi, že tato služba na Jesenicku je a po-
máhá pečujícím v jejich náročné situaci.

 
Charita Jeseník

Ženy Česká Ves, z.s.
Ve dnech 10.–11. září 2022 jsme navštívily 
partnerskou obec Walce. 
Polské ženy nás vřele přivítaly, měly pro nás 
připravený bohatý program. Zahrály jsme si 
golf v resortu Karolínka, navštívily jsme zámek 
Rozkochów, zasoutěžily jsme si s polskými žena-
mi při vědomostních a sportovních soutěžích, 
a večer jsme si zatančily a zazpívaly při koncer-
tě Jesenické dvanáctky a Polského dechového 
orchestru. V neděli po snídani jsme zavítaly na 
mši svatou ve farním kostele ve Sradunii. Po 
společném slavnostním obědě jsme šly všech-
ny společně v dožínkovém průvodu na hřiště, 
kde probíhaly oslavy dožínek. Počasí nám přálo 
a plní dojmů a zážitků jsme se vracely domů.

Za Ženy Česká Ves
Monika Blaníková

Pozn.: Návštěva žen v  polských Walcích se 
uskutečnila v rámci projektu „Nová partnerství“ 
financovaném fondem mikroprojektů Eurore-
gionu Praděd a obce Česká Ves. Náklady projek-
tu byly více než 140 tis. Kč, ze kterých se hradilo 
ubytování žen, občerstvení, vstupné, doprava a 
další náklady při společných setkáních polských 
a českých žen.

Petr Mudra

Poděkování
Spolek českoveských žen děkuje obci Česká Ves 
za finanční příspěvek, za který jsme si pořídily 
jednotné ošacení na akce pořádané obcí, kostý-
my na Masopust a částečné vybavení kuchyňky.   

Blahopřání
V  měsíci září oslavila naše dlouholetá členka 
paní Růženka Kvĕtáková životní jubileum 80. 
let. Tímto jí z celého srdce ještě jednou přejeme 
všechno nejlepší, hodně spokojenosti, a hlavně 
pevné zdraví. Růženko, jsme rády, že tě máme.

 
Za Ženy Česká Ves
Monika Blaníková 

Foto: archiv Charita Jeseník

Foto: archiv Ženy Česká Ves
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Praha, Žatec, Opava, Astor

žlutá, samet, černá, modrá

hlava, salám, máslo, mléko

morče, kočka, umění, zajíc

liška, hrábě, konev, vidle

Vojta, Pavel, Jirka, učení

sumec, štika, akord, karas

ragby, mašle, tenis, hokej

Puntíček má psí kamarádku. Je to kolie  
a jmenuje se: _ _ _ _ _ _ _ _.

Vyber, co nepatří do řádku, a slovo napiš do připravených 
políček. V tajence přečti jméno psí kamarádky.

Křížovka

Českoveský zpravodaj dětem
aneb hrátky pro nejmenší i pro školáky
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VÝZNAMNÉ JUBILEUM OSLAVILI: 

Růžena Květáková 

Štefan Pariš

Bohuslava Matějíčková

Anna Nawarová

Jaroslav Balcárek

Olga Šimková

Ludmila Růžičková

Juraj Burkuš

Jaroslava Závodná

Anežka Blišťanová

Foto: pixabay.com

Úřední hodiny 
Obecního úřadu 
v České Vsi
Pondělí 8.00 – 12.00 h 13.00 – 17.00 h
Úterý ZAVŘENO ZAVŘENO
Středa 8.00 – 12.00 h 13.00 – 17.00 h
Čtvrtek ZAVŘENO 13.00 – 15.30 h
Pátek 8.00 – 12.00 h

Krimi Česká Ves
 
Do školy na kole, zpátky pěšky – Žákyně 
naší školy doplatila na svoji důvěřivost. Po 
příjezdu do školy si odstavila kolo do stoja-
nu bez toho, aniž by si jej uzamkla. Když se 
vrátila po vyučování, zjistila, že kolo se ve 
stojanu nenachází. Dívce zůstaly pouze oči 
pro pláč a domů musela po svých. Policie 
případ řeší pro přestupek proti majetku, 
jelikož cena kola byla odhadnuta na osm 
tisíc korun. 

Zachvátily jej plameny – Na poslední 
jízdu vozidlem určitě nezapomene třiceti 
pětiletý řidič. Při cestě Českou Vsí směrem 
na Písečnou jej problikávali protijedou-
cí řidiči, kteří ho upozorňovali na kouř 
linoucí se z  jeho vozidla. Ve chvíli, kdy 
si závažnost situace uvědomil a  zastavil 
s  autem u  krajnice, pohltily vozidlo pla-
meny. Osádka naštěstí bez újmy opustila 
auto a okamžitě volala hasiče. Požár ještě 
sami uhasili s  pomocí místních, kteří jim 
poskytli kýble s vodou. Vyšetřovatel si věc 
na místě převzal z důvodu, že by se mohlo 
jednat o technickou závadu. Škoda na vo-
zidle byla odhadnuta na třicet tisíc korun. 

Foto: pixabay.com

Společenská kronika

Páté přes deváté
• Vážení čtenáři Českoveského zpravodaje, 
vážení rodiče, na dětském hřišti u  kostela sv. 
Josefa se nám rozšířil takový nešvar... altán, kte-
rý má sloužit pro maminky s dětmi začala vy-
užívat omladina (děti školou povinné) pro své 
schůzky. To by nebylo až tak zlé, kdyby po sobě 
nezanechávali obrovské množství odpadků, 
které místo v odpadkovém koši, končí poháze-
né v prostorách dětského hřiště. Rodiče, zkuste 
zjistit, co dělají vaše děti ve volném čase.

• V době uzávěrky Českoveského zpravodaje 
navštívila naše Válečné muzeum rodina váleč-
ného zajatce, který zemřel v zajateckém tábo-
ře na Borku v  Domašově 21. listopadu 1941. 
V příštím čísle přineseme podrobnou reportáž. 

• Vyzýváme majitele psů, aby po svých 
psích mazlíčcích uklízeli jejich hromádky! 
Na Obecním úřadě jsou zdarma k vyzvednutí 
sáčky na psí exkrementy.

-red-

Inzerce občanů 
Koupím nebo si pronajmu garáž 
v České Vsi. Tel.: 607 833 090. 
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Vodorovně
A. sportovní veslice, vlastenec, skokanský styl
B. lyže, kód letiště Santa Cruz Sky Park v USA, 

herní poukaz, předložka, bývalý obchodní dům
C. ukazovací zájmeno, zkosení, zájmeno, řeka 

v Keni, iniciály malíře Lhotáka
D. poloměr, 1. ČÁST TAJENKY, samohláska
E. zn. kosmetiky, zn. samozamykacích zámků, 

holandský mléčný dezert, druh lososa, cizí 
zkratka čísla

F. vojenská jednotka, cizí ženské jméno, údaje, 
řecký fotbalový klub 

G. druh sladkého pečiva (pozpátku), jméno 
slovenské modelky (Alagič), trojice

H. draslík, hudební dílo, český protikomunistický 
pracovník Svobodné Evropy (Pavel), fosfor

I. někdejší výrobce obleků v Prostějově, 
česnečka, francouzská řeka, porážka v boxu

J. citoslovce chytnutí, česká řeka, český dirigent, 
lesní kalamita

K. postava z Pána prstenů, 2. ČÁST TAJENKY, 
cukrovinka (E-É)

L. francouzský komik, pošťák, středověká 
epidemie 

M. barva na vajíčka, dálniční poplatek, cvičná 
hudební skladba č. 1, předložka 

N. český spisovatel (Karel, Josef), mravouka, 
americký herec (John…)

O. pohřební oběť, španělsky večeřet, část kruhu

Svisle
1. moravské město, pouťové atrakce 
2. dobytek, sladký alkoholický likér, zástěna
3. římsky 1001, provádí práci s pluhem, 

srovnávací příslovce, povodeň
4. spojka, anglicky sukně, rozhledna nad Českou 

Vsí, solmizační slabika, hod
5. žádost, jak, stromová pletiva 
6. anglická automobilka, sídlo v Čadu, britská 

sportovní značka
7. prkenný strop, latinsky pták, vodní hlodavec, 

zn. kosmetiky
8. povrchová voda, zvířecí ústa, jednoduchá 

bílkovina
9. zn. tuku, rovnat, město v Českém ráji
10. nauka o světle, slovenský zápor, mistrovství 

Evropy, inu, plošná výměra
11. číslovka, síť čerpacích stanic, část Prahy
12. fluor, jméno zpěvačky Bartošové, část židle, 

oděv (Y-Ý)
13. popěvek, čisticí prášek, titul staroegyptských 

vládců, obruba, sulfid iridnatý
14. domácky Oskar, přízvisko zpěváka Bárty, osada 
15. severka, jižní ovoce

Tajenka:

Na místním hřbitově je možné zapálit svíčky na téměř ……….

Pomůcky: ADRE, AOK, ARIA, CENAR, ERBI, SKIRT, SRU, TIVA

Řešení dnešní křížovky doručte na obecní úřad do 18.11.2022.
Vylosovaný luštitel (jméno v příštím čísle) obdrží obnos 200 Kč na Obecním úřadě  
v České Vsi, v pokladně.

Tajenka z čísla 9/2022: … kolektiv pedagogických pracovníků
Vylosována byla: Vlasta Ševčíková, Česká Ves

Křížovka pro chvíle pohody

„I myšlení občas škodí zdraví.“
Aristoteles


